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خبر

بیمارستان ابوالفضل العباس 
قصرشیرین به دستگاه سونوگرافی 

پیشرفته تجهیز شد

ســپهرغرب، گروه خبر: بیمارستان ابوالفضل العباس 
شهرستان مرزی قصرشــیرین در غرب استان کرمانشاه 
به دســتگاه ســونوگرافی پیشــرفته فول دیجیتال رنگی 

)xylabx8( تجهیز شد.
سرپرست شــبکه بهداشــت و درمان قصرشیرین در 
آیین رونمایی دســتگاه ســونوگرافی پیشــرفته با حضور 
جمعــی از مســوولان و نیکــوکاران گفــت: بــرای خریــد 
این دســتگاه 26 میلیارد ریال از ســوی شــرکت کشــت و 
صنعت بیســتون پارس وابســته به بنیاد مســتضعفان 
با مشــارکت جمعی از خیران سلامت اســتان کرمانشاه 

هزینه شده است.
دکتــر مصطفــی اکبریــان افــزود: راه اندازی دســتگاه 
العبــاس  ابوالفضــل  بیمارســتان  در  ســونوگرافی 
قصرشــیرین خدمت شــایانی به مردم شهرستان است 
و نیاز بیماران را به مرکز استان کرمانشاه کمتر می کند.

جهــت  در  زیرســاختی  اقدامــات  برشــمردن  بــا  وی 
درمــان  و  بهداشــت  بخــش  کیفــی  و  کمــی  توســعه 
قصرشــیرین به کاهش آمار مبتلایان ســالک و پوشــش 
اطفــال  ســازی  ایمــن  واکسیناســیون  درصــدی   100
شهرســتان نیــز اشــاره کــرد و گفــت: بــا تامین پزشــک و 
تقویــت اقدامــات درمانی بــرای خدمات رســانی به زوار 

اربعین نیز آمادگی کافی داریم.
حجت الاســلام اســماعیل قبادی مدیر سازمان های 
مــردم نهــاد و خیرین ســلامت دانشــگاه علوم پزشــکی 
اســتان کرمانشــاه نیز در این مراســم گفت: موسســات 
خیریــه بیمارســتانی در راســتای ارائــه خدمــات درمانی 
بــه مــردم تاکنــون اقدامات خوبــی را انجــام داده اند و 
اولویت کنونی ما تامین دارو و تجهیزات پزشــکی اســت 
که افزایش کمک خیرین در این راســتا بســیار اثر بخش 

و موثر خواهد بود.
محمد نجفی فرماندار قصرشیرین نیز در این مراسم 
خواســتار توجــه ویــژه دانشــگاه علوم پزشــکی اســتان 
کرمانشــاه به بخش بهداشــت و درمان این شهرســتان 
شــد و گفت: مسافت نسبتا زیاد با مرکز استان و حضور 
2 مــرز مهــم و تــردد زوار و تجار در قصرشــیرین ضرورت 
افزایش پزشــک و تامین تجهیزات درمانی در شهرستان 

را طلب می کند.

بلاتکلیفی چهار ساله 400 خانوار اسلام 
آبادغرب در پروژه مسکن مهر

در  خانــوار   400 حــدود  خبــر:  گــروه  ســپهرغرب، 
شهرستان اسلام آباد غرب از سال 1398 تاکنون منتظر 
تحویــل خانه هــای خود در شــرف آبــاد این شهرســتان 
هستند اما متولیان امور مسکن مهر فقط به آنها وعده 

بی عمل داده اند.
شــماری از شــهروندان اســلام آباد غرب گفتند: اداره 
راه و شهرســازی و بنیاد مســکن این شهرســتان هر یک 
دیگــری را مســوول حل مشــکلات مالکان مســکن مهر 

می دانند.
بر اســاس گزارش هــای مردمی 400 خانوار در ســال 
1398 قســط اولیــه ســاخت خانــه خــود بــه مبلــغ 40 
میلیــون تومان را واریز کردند امــا تاکنون اقدام موثری 

برای خانه دار شدن آنها انجام نشده است.
متقاضیان مسکن مهر اسلام آباد غرب می گویند 40 
میلیون تومانی که ســال 1398 پرداخت کرده اند در آن 
زمــان رقم قابل ملاحظه ای بوده اســت اما امروز ارزش 

واقعی خود را از دست داده است.
اعتــراض این افراد و مراجعه به فرمانداری و ســایر 

نهادهای مرتبط نیز بی نتیجه بوده اســت.
دراین بــاره مدیرکل بنیاد مســکن اســتان کرمانشــاه 
شــمس اله خــدادادی گفــت این پــروژه ربطی بــه بنیاد 
مســکن ارتباطــی نــدارد و در حوزه اختیــارات اداره راه و 

شهرسازی است.
فرمانــدار اســلام آباد غــرب هم به رغــم هماهنگی و 

قول قبلی حاضر به گفت و گو در این باره نشد.
مدیرکل راه و شهرسازی استان کرمانشاه در این باره 
گفــت: بــه دلیل مشــکلات و موانعــی که تغییــر کاربری 
زمین از ورزشــی به مســکونی داشته اســت امروز پروژه 
مســکن مهر اســلام آباد غرب به یک بحران اجتماعی در 

این شهرستان تبدیل شده است.
رامیــن الماســی با بیــان اینکه اســتانداران پیشــین 
کرمانشــاه بــه تغییر کاربری زمین هــای اختصاص داده 
شده برای مسکن مهر اسلام آباد غرب رضایت ندادند، 
افــزود: ایــن پروژه در زمان شــروع بــرای 500 خانوار در 
نظر گرفته شده بود که مشکل 120 خانوار آن با اعطای 
زمین و مســکن حل شد و برای خانوارهای باقی مانده 
هم در شــهرک شــرف آباد این شهرستان زمین با مجوز 
2 یا ســه طبقه در نظر گرفتیم کــه طی هفته های آینده 

به آنها تحویل می شود.
وی اضافــه کرد: بــه دنبال حــل مشــکل متقاضیان 

مســکن مهر اسلام آباد غرب هستیم.

خبــر ی است؟ پیش پای معادن استان مرکز چه سنگ هایی 
کمیســیون  رئیــس  خبــر:  گــروه  ســپهرغرب، 
اتــاق بازرگانــی اراک  معــدن و صنایــع معدنــی 
ضمــن بیــان چالش هایــی کــه معــادن را درگیــر 
کــرده و موانع پیش پای توســعه این صنعت در 
استان هستند، شــروط تحقق رشد 13 درصدی 
اقتصــادی پیــش بینی شــده در برامــه هفتم در 

بخش معدن را تشریح کرد.
محمدحســین حیدری با اشاره به قرار گرفتن 
بیشــتر زمین های اســتان در پهنه هــای مختلف، 
اظهار کرد: در صورتی که شخصی در این پهنه ها 
قصــد فعالیت معدنی داشــته باشــد، زمین آزاد 

برای فعالیت معدنی زیاد نیست.
وی چالــش بــا محیــط زیســت را یکــی دیگر از 
مشــکلات بخش معدن استان دانست و ادامه 
داد: اســتان مرکزی از اســتان هایی اســت که در 
آن ارتبــاط خوبــی بیــن بخــش معــدن و منابــع 
طبیعی برقرار اســت اما مشکلات قانونی در این 
حــوزه وجــود دارد. برخــی مناطق کشــور از نظر 
معدنی پرپتانســیل بــوده و می تواننــد با جذب 
بــه همــراه  را  ارزآوری و اشــتغال  ســرمایه گذار، 
داشــته باشــند، ولــی بــه دلیــل قوانیــن منابــع 
طبیعی یا محیط زیســتی، ناچار به بازگرداندن یا 

عدم فعالیت در آن عرصه ها هستیم.
وی افــزود: مــواردی وجــود داشــته کــه چند 
پهنــه مــورد مطالعــه و ســرمایه گذاری ســنگین 
شرکت های بزرگ قرار گرفته و صحبت از اشتغال 
هزار نفری و ســرمایه گذاری هزار میلیارد تومانی 
بــود امــا بــه خاطــر مقــررات و قوانیــن حاکم بر 
عرصه ها، این شرایط فراهم نشد. استان مرکزی 
اولین اســتان کشــور بوده که اســتفاده از ماده 
24 مکــرر قانــون معادن را پیگیری کــرد، اما این 

موضوع نیز اجرایی نشد.
  مشــکلات حمل بــار، قیمت تمام شــده را 

بالا می برد
رئیــس کمیســیون معــدن و صنایــع معدنی 
اتــاق بازرگانــی اراک بــا گلایــه از برخــی قوانیــن 
حمل و نقل مــواد معدنی، تصریح کرد: در اراک 
معادنــی که در حاشــیه 50 کیلومتری شــهر قرار 
دارنــد، معمــولا حمــل بــار توســط خودروهایی 
بــا عمر بالا انجام می شــود. ایــن خودروها برای 
دریافت سهمیه گازوئیل نیازمند بارنامه هستند 
و دریافت بارنامه مســتلزم صرف هزینه است که 
در نهایــت منجــر بــه افزایــش هزینه تمام شــده 

ماده معدنی می شود.
وی بــا اشــاره به اینکه در صــورت عدم وجود 
راه، محدودیت هایــی  پلیــس  قبــض  و  بارنامــه 
ایجــاد  خودروهــا  بــرای  راهــور  پلیــس  توســط 
می شــود، گفت: پیشــنهاد می شــود ایــن موارد 
در شــورای گفت وگو مطرح شده و بارنامه صادر 

شده توسط معدن، در این حوزه کافی باشد.
  ظرفیت امثال هپکو بکار گرفته شود

وی اظهــار کــرد: انتظار مــی رود مســئولان با 
توجه به ظرفیتی که در استان به ویژه در شرکت 
هپکو وجود دارد، به جای صرف هزینه زیاد برای 
واردات قطعات ماشــین آلات چینــی و مونتاژ در 
کشور، بخشــی از این سرمایه را به شرکت هپکو 

یــا شــرکت های مشــابه تزریــق کنند و شــرایطی 
فراهــم شــود کــه معدنــکاران بــا دریافــت وام، 
ماشــین آلات بهره بــرداری خــود را بــه روز کنند تا 
بتوانند برداشــت خود را طبق برنامه ریزی پیش 

ببرند.
ماشــین آلات  وجــود  بــه  اشــاره  بــا  حیــدری 
فرسوده در معادن، ادامه داد: سال ها است که 
معادن با ماشین آلات فرسوده درگیر هستند و 
ایــن موضــوع موجب کاهــش بهره وری شــده و 
هزینــه تولیــد را افزایــش می دهد کــه در نهایت 
موجــب کاهــش صرفــه اقتصــادی و غیررقابتی 

شدن بهره برداری از معدن می شود.
نبــود  و  ماشــین آلات  بــالای  اســتهلاک    

قطعات یدکی
وی افــزود: دولت های ترکیــه و چین از بخش 
معــدن حمایت کرده و ماشــین آلات بهره برداری 
معــادن آنهــا بــه روز اســت امــا در کشــور مــا در 
معــادن از ماشــین آلات فرســوده بــا اســتهلاک 
بالا که بعضا کارکرد آنها حدود 30 ســال بوده و 
مصرف ســوخت و روغن آنها بالاســت، استفاده 
می شــود. بــه ایــن مشــکل بایــد نبــود قطعات 

یدکی اصلی را نیز اضافه کرد.
وی با بیان این نکته که استان مرکزی پیش از 
اینکه اســتانی صنعتی باشد، یک استان معدنی 
بــوده اســت، تصریــح کــرد: معادن طلا، ســرب، 
مــس، روی و ســنگ تزئینــی خوبــی در اســتان 
وجود دارد اما متاســفانه بهره برداری از معادن 
همچنان به روش گذشــته در حال انجام اســت 

که از نظر اقتصادی توجیه پذیر نیست.
وی ادامــه داد: برخــی از ســنگ های تزئینــی 
اســتان از جملــه تراورتــن و مرمریــت منحصر به 
فــرد بــوده و در نقطــه دیگری از کشــور موجود 
نیســت. معدن طلای زر اختــران خمین با وجود 
اینکــه ذخیره بالایی ندارد، از معدن پرعیار طلای 

کشور محسوب می شود.
  معادن عناصر تخریب گر نیستند

رئیــس کمیســیون معــدن و صنایــع معدنی 
اتــاق بازرگانــی اراک با انتقــاد از نگاه بــه معادن 
به عنوان یک عنصــر تخریب گر، گفت: کمتر از دو 
دهم درصــد زمین های کشــور در اختیار معادن 
اســت و نبایــد تبلیغات ســوء علیــه معدن داری 
انجــام شــود. انتظــار مــی رود در ایــن حــوزه از 
ظرفیت دانشــگاهیان بیشــتر اســتفاده شــود تا 
تکنولــوژی مــورد اســتفاده در معــادن و صنایع 
زیردســتی آنهــا به روز شــود تــا بتوان بــا رقابتی 
کردن فعالیت هــای معدنی، معــادن، جایگزین 

بخشی از صنعت نفت شوند.
وی با اشــاره به پیش بینی رشــد اقتصادی 8 
درصــدی در برنامــه توســعه هفتم، اظهــار کرد: 
ایــن عــدد در حــوزه معــادن، 13 درصــد تعیین 
شــده اســت. رســیدن بــه ایــن عــدد، نیازمنــد 
برنامه ریزی و فراهم شــدن برخی الزامات است. 
برای افزایش رشد از سه یا چهار درصد کنونی به 
عدد 13، باید ماشــین آلات نــو، تکنولوژی جدید 
اکتشــافات و فناوری هــای جدید فــرآوری فراهم 
شــود کــه نیازمنــد همــکاری و هماهنگــی بیــن 
دستگاه هاســت. نتیجه همکاری و انجام درست 
وظایــف ســازمان ها، رقابت پذیری با کشــورهای 

همسایه و تولید بهینه است.
  امــکان رشــد 13 درصــدی به شــرط رونق 

اکتشاف
وی با اشــاره به وجود بیش از 600 معدن در 
اســتان، ادامه داد: در حــال حاضر کمتر از نیمی 
از این معادن فعال هســتند. اســتان مرکزی در 
جایــگاه چهــارم از نظر تعــداد معادن در کشــور 
قــرار دارد. معادن ســنگ های تزئینی اســتان به 
ویژه در محلات از جایگاه ویژه ای برخوردارند. اگر 
اکتشــاف معادن سرب، روی و مس استان رونق 
بگیرد، رســیدن به رشــد 13 درصــدی پیش بینی 
شــده در برنامــه امکانپذیر خواهد بــود. در این 
صورت می توان ســالانه 200 هــزار تن کاتد مس 

به صنایع استان تحویل داد.

باز هم مسئله حقوق دولتی
حیــدری بــا انتقــاد از قوانیــن حقــوق دولتی 
معادن و با اشــاره به شــرایط اقتصادی حاکم بر 
بخش تولید، گفت: مشکلات صادرات، مشکلات 
بانکی و عدم امکان بازگشایی ال سی، تجهیزات 
فرســوده و نارســایی های حمــل و نقــل موجب 
رکــود تولیــد شــده اســت. در ایــن شــرایط باید 
فعالان معدنی به عنوان ســربازان اقتصادی که 
در حال کار در شــرایط دشوار جغرافیایی و آب و 

هوایی هستند، مورد حمایت قرار بگیرند.
وی تصریــح کــرد: برخــی معــادن بــا وجــود 
استخراج ماده معدنی با هزینه سنگین به دلیل 
مشــکلات موجــود، این مواد را دپــو کرده اند. از 
طــرف دیگر به جای حمایــت از آنها، معادن برای 
دریافــت حقوق دولتی طبق حجم ذکر شــده در 
پروانــه بهره بــرداری تحت فشــار قــرار دارند و در 
صورت عدم پرداخت حقوق دولتی، معدن دار با 

جرائم سنگین مواجه می شود.
  ضــرورت فراهــم کــردن مشــوق هایی برای 

سرمایه گذاران
وی با بیان اینکه نباید سرمایه گذاران داخلی 
را فــراری داد گفت: انتظار می رود با فراهم کردن 
شرایط مطلوب، سرمایه گذاران به حضور در این 
بخش ترغیب شوند. توســعه و موفقیت زمانی 
فراهم می شــود که سرمایه های جدید وارد این 
حوزه شــوند. با توجه به شرایط موجود، امکان 
حضــور در ایــران بــرای ســرمایه گذاران خارجــی 
بــا وجــود تمایل آنهــا بــه ســرمایه گذاری در این 

کشور، چندان فراهم نیست.
رئیــس کمیســیون معــدن و صنایــع معدنی 
اتــاق بازرگانــی اراک بــا تاکیــد بر ضــرورت فراهم 
ســرمایه گذاران  بــرای  مشــوق هایی  کــردن 
اقتصــادی، اظهــار کرد: بــا حمایــت از این بخش 
می تــوان علاوه بر فعــال کردن معــادن راکد در 
اســتان، تعداد معادن را به هــزار واحد افزایش 
داد. حمایت از معادن، ایجاد بازار، فراهم کردن 

شــرایط حضــور در نمایشــگاه های بین المللی از 
مواردی اســت که می توانــد موجب رونق بخش 

معدن شود.
وی ادامــه داد: مطالعــات اولیــه ای که منجر 
به صدور پروانه اکتشــاف می شود، نشاندهنده 
امیدبخــش بودن بهره بــرداری از معدن خواهد 
بــود اما بــا توجه بــه مطالعات زمین شناســی و 
جغرافیایــی منطقه، معمولا بیــش از 80 درصد 
پروانه های اکتشــف به صدور پروانه بهره برداری 

منتهی می شود.
  راهکارهای توجیه پذیر کردن بهره برداری از 

معادن کوچک
توســعه  ســازمان  طــرح  بــه  اشــاره  بــا  وی 
ایــران  معدنــی  صنایــع  و  معــادن  نوســازی  و 
)ایمیــدرو( بــرای احیای معــادن کوچــک، ادامه 
داد: بهره برداری از برخــی معادن به دلیل تولید 
کم یا عیار پایین ماده معدنی توجیه پذیر نیست. 
بهره بــرداری از معادن به ویژه پلی متال ها زمانی 
توجیه پذیــر خواهــد بود کــه بتوان حجــم ماده 
معدنــی متناســب بــا تمــام ظرفیــت خــودروی 
حمــل بــار را فراهــم کــرد. از راه هــای توجیه پذیر 
کردن بهره برداری از معــادن کوچک می توان به 
تشــکیل شرکت تعاونی یا کنسرســیوم با حضور 

این معادن اشاره کرد.
حیدری افزود: تلاش می شــود تــا حد امکان 
مــواد معدنی تولیدی در اســتان داخل اســتان 
فــرآوری و مصرف شــده تــا ارزش افــزوده آن نیز 
به اســتان بازگــردد. البته در برخی مــوارد مانند 
سنگ تراورتن، ظرفیت فرآوری موجود در استان 
به اندازه تولید نیســت. گاهی اوقات برخی مواد 
معدنــی بســیار خاص بوده و در اســتان مصرف 
نمی شــود. در ارتبــاط بــا ســنگ های تزئینــی نیز 
بــا توجــه بــه ســلائق مختلــف، فــرآوری صــورت 
می گیرد. به همین دلیل نمی توان انتظار داشت 
کــه تمامــی مــواد معدنی در اســتان فــرآوری یا 

مصرف شود.
  فعلا خروج ماده معدنی از استان اجتناب 

ناپذیر است
وی تصریــح کــرد: در حــال حاضــر بــه دلیــل 
کنــار  در  فــرآوری  کارخانــه  لجســتیکی،  شــرایط 
معدن ایجاد می شــود اما خــروج ماده معدنی 
از اســتان برای استفاده در اســتان های دیگر نیز 
اجتنــاب ناپذیــر اســت. اگــر زیرســاخت های لازم 
فراهم باشــد، صنایع تبدیلی در استان نیز ایجاد 
خواهند شــد تــا با کاهــش هزینه حمــل و نقل، 
هزینه تمام شــده تولید نیز کاهــش پیدا کرده و 

تولید، رقابتی شود.
وی بــا تاکیــد بر اهمیت معــادن و لزوم توجه 
حاکمیــت و ســازمان های مرتبــط بــه معــادن، 
گفت: معادن از ســرمایه های خدادادی هستند 
کــه می تواند اشــتغال  ایجــاد کرده تــا جوانان و 
تحصیل کــردگان در همین اســتان مشــغول به 
کار شــوند. اگر ســخت گیری ها کاهش پیداکرده 
و قوانیــن در راســتای افزایــش معــادن اصــلاح 
شود، توسعه و ترقی استان را به همراه خواهد 

داشت.

طرح جامع منطقه آزاد قصرشیرین نهایی شد
ســپهرغرب، گــروه خبــر: عضو هیئــت مدیره 
منطقــه آزاد قصرشــیرین از نهایی شــدن طرح 
جامــع ایــن منطقــه در دبیرخانه شــورای عالی 
مناطــق آزاد خبــر داد و گفت: با اســتقرار دولت 
جدیــد طرح بــرای تایید و اجــرا در هیئت دولت 

مطرح خواهد شد.
نادر نادری روز ســه شــنبه در جلسه بررسی 
حضــور  بــا  پرویزخــان  مــرز  مشــکلات  رفــع  و 
فعــالان  و  اقتصــادی  دســتگاه های  مدیــران 
بخــش خصوصی در محــل پایانه مرز پرویزخان 
افزود: به محــض تایید طرح جامع منطقه آزاد 
قصرشــیرین در هیئت دولــت، عملیات اجرایی 
و واگــذاری زمیــن بــه ســرمایه گــذاران در ایــن 

محدوده آغاز می شود.
وی بــا بیان اینکه هیئت مدیــره منطقه آزاد 
تجــاری - صنعتــی قصرشــیرین انتخاب شــده 
و بــه زودی در ســاختمانی در محــدوده ی مرز 
پرویزخان مســتقر خواهد شد، گفت: بر اساس 
قانــون احــکام دائمــی برنامــه توســعه کشــور 
ویــژه  و  آزاد  مناطــق  ســاماندهی  منظــور  بــه 

اقتصــادی و ایفــای نقــش موثــر آنهــا، مدیریت 
واحد باید به منطقه آزاد واگذار شــود که برای 
حصول نتیجه و انجام اقدام های موثر نیازمند 
دســتگاه های  تمامــی  همراهــی  و  همــکاری 

مستقر در مرز هستیم.
عضو هیئت مدیره منطقه آزاد قصرشــیرین 
بــا یــادآوری اینکــه تجــار و فعــالان اقتصادی و 
کســانی که به رونق معیشــت و اقتصاد کشــور 
کمــک می کننــد قهرمانان ملی هســتند، ادامه 
داد: همه در امر مشــکلات مرز دخیل هســتند 
و باید برای رفع آن ها با صبر و تلاش کمک کرد.
فرزاد امیری مشــاور اســتاندار کرمانشــاه در 
امــور صنایع و اقتصــاد مقاومتی نیــز گفت: هر 
مــرزی ویژگی خاص خود را دارد از این رو ضمن 
شــناخت موقعیــت مــرز بایــد همه به ســامان 
دهــی امور کمک کرده و تلاش کنیم مشــکلات 

موجود با راهکار مناسب رفع شود.
فرمانــدار قصرشــیرین نیــز در این جلســه با 
اشــاره به شــعار نــوروزی چند ســال اخیــر رهبر 
معظم انقلاب با محوریت اقتصاد و معیشــت، 

اقتصــادی  مســایل  حاکمیــت  دغدغــه  گفــت: 
و معیشــت مــردم اســت و از ایــن رو فعــالان 

اقتصادی ســربازان تلاشگر این حوزه هستند.
محمد نجفی با اشــاره به جایگاه مرز رســمی 
پرویزخــان و رتبــه نخســت آن در زمینــه ترانزیــت 
و رشــد ارزی گفــت: آمارها نشــان می دهــد که با 
وجود مشکلات دستگاه های مختلف در این مرز 
بــرای رونق اقتصــادی و ارتقای جایــگاه آن تلاش 
کرده اند اما مســائلی هســت که در ایــن راه باید 
فعــالان اقتصادی در کنــار دســتگاه های متولی 

برای رفع آن ها اهتمام لازم را داشته باشند.
و  راهکارهــا  مشــکلات،  نشســت  ایــن  در 
برنامه های کوتاه مدت و بلند مدت در راستای 
رونــق بخشــیدن و ارتقــای ســطح تجــاری مــرز 
پرویزخــان طرح و پیگیری شــد و جمعی از تجار 
نیــز از مهــم تریــن مشــکلات را نبــود امکانــات 
رفاهــی و غرفه هــای مناســب برای تجــار، وضع 
قانــون جدید گواهی مبدا بــرای صادرات میوه 
وتــره بــار، اجــرای طــرح مانیفســت و برگشــت 

بارهای صادراتی عنوان کردند.

نصب 5 هزار مترمربع سایبان موقت
 در مرز خسروی

ســپهرغرب، گــروه خبــر: اســتاندار کرمانشــاه 
گفــت: حــدود 5 هــزار مترمربع ســایبان موقت 
جهــت رفــاه حال زائــران در مــرز خســروی ایجاد 

می شود.
محمدطیب صحرایی اســتاندار کرمانشــاه در 
دیدار امیرمهدی خواجه امیری معاون هماهنگ 
کننده وزارت دفاع و پشــتیبانی نیروهای مســلح 
جمهــوری اســلامی ایران بــا تقدیــر از اقدامات و 
خدمات وزارت دفاع در مرز بین المللی خســروی 
جهــت راحتی زائــران اربعین، اظهار کرد: امســال 
تلاش کرده ایم که سایابان های موقت در جلوی 
موکب هــا و بلــوار اصلــی خســروی نیــز مســتقر 
شوند که بتوانیم کمک بیشتری به تردد آسان تر 

زائران داشته باشیم.
وی افــزود: بــا توجــه به گرمــای هوا امســال 
توســعه ســایبان های مــرز خســروی تــا ورودی 
مــرز در دســتور کار قــرار گرفتــه و حــدود 5 هزار 
مترمربع ســایبان موقت جهت رفــاه حال زائران 

ایجاد می شود.
اســتاندار کرمانشــاه توســعه پارکینگ ها به 
260 هکتــار، اســتقرار مواکب و پذیرایی بیشــتر 
نســبت به ســال گذشــته، رفع نقاط حادثه خیز 
و تســهیل تردد با اتصال ســامانه های گذرنامه 
دو کشــور در صفــر مــرزی را از دیگــر اقدامــات 
اســتان برای آســان تر شــدن تردد زائران از مرز 
خســروی برشــمرد و گفت: در فاصله سه راهی 
نصرآبــاد تا نقطــه صفر مرزی ســه بیمارســتان 
زوار  درمانــی  نیازهــای  رفــع  جهــت  نیــز  ســیار 

بود. خواهد  مستقر 
امیرمهــدی خواجه امیــری معــاون هماهنگ 
کننده وزارت دفاع و پشــتیبانی نیروهای مســلح 
جمهــوری اســلامی ایران نیــز در ادامه با اشــاره 
بــه ایجــاد قــرارگاه وزارت دفاع در مرز خســروی، 
تصریــح کرد: این قرارگاه آمادگی خدمت رســانی 
در تمام ایام سال و مناسبت ها و همچنین زمان 

وقوع حوادث احتمالی را با تمام امکانات دارد.

مسئولان کرمانشاه با بررسی دلایل ریشه ای »یک مشکل« راه حل مناسب را پیدا کردند
ســپهرغرب، گــروه خبر: در جلســه شــورای 
ترافیک اســتان کرمانشــاه با حضور اســتاندار، 
مشــکل نصــب ســرعت کاه ها در شــریان های 
غربی و شرقی شهر کرمانشاه در پی اعتراضات 

مردمی، ریشه ای بررسی شد.
از  از  کرمانشــاهی  شــهروندان  از  تعــدادی 
نصــب ســرعت کاه ها در شــریان های غربــی و 
شــرقی شــهر ناراضی هســتند. طبق ســخنان 
چنــد تــن از راننــدگان ایــن مســیرها، همگــی 
پلاســتیکی  ســرعت گیرهای  ایــن  در این کــه 
ســبب خســارت هایی به وســایل نقلیه شده، 
اتفاق نظــر داشــتند همیــن موضــوع بهانه ای 
شــد کــه جلســه شــورای ترافیــک اســتان بــه 
ریاست محمدی صحرایی استاندار کرمانشاه، 
و  اســتان  راهــور  پلیــس  رئیــس  شــهردار، 
همچنین اعضاء شــورا با این موضوع بررسی 
این ســرعت کاه ها در ســالن شهید ســلیمانی 

استانداری برگزار شد.

فرمانــدار: بلــوار امــام خمینــی )ره( و بلوار 
جانبازان بزرگراه نیست

کرمانشــاه  فرمانــدار  آمویــی  محمد رضــا 
دراین خصوص، اظهار کــرد: بلوار امام خمینی 
)ره( و بلــوار جانبازان بزرگراه نیســت بلکه جزء 
شــریان های اصلی شهر کرمانشاه است و باید 
بــا نصــب تابلوها بــه مــردم یــاد آوری کنیم که 
به غلــط تا به امــروز از کلمــه بزرگراه اســتفاده 
رانندگــی  بزرگــراه  در  مــردم  لــذا  کرده ایــم، 
نمی کنند که بخواهند با ســرعت 80 کیلومتر و 

بالاتر حرکت کنند.
فرمانــدار کرمانشــاه تصریح کــرد: در بحث 
نصب ســرعت کاه ها باید بازنگری ایجاد شود و 

جانمایی صحیح تری انجام شود.
شهردار: در جانمایی سرعت کاه ها تغییراتی 

ایجاد می شود
نادر نوروزی شــهردار کرمانشــاه نیــز، اظهار 
کرد : آنچه که شــهرداری کرمانشــاه و معاونت 

حمل ونقل و ترافیک انجام می دهد بر اساس 
سلیقه شــخصی و فردی نبوده، آمار ها نشان 
می دهــد کــه تعــداد فوتی هــا در بلــوار امــام 
ســنوات  در  جانبــازان  بلــوار  و  )ره(  خمینــی 
گذشــته رقم بالایی را بــه خود اختصاص داده 

است.
در  مــردم  عرضــی  عبــور  افــزود :  وی 
و  دانشــگاه ها  و  ده پهــن  مســکونی  مناطــق 
درخواســت های مکــرر این عزیزان مــا را بر آن 
داشت که مطالعات ترافیکی لازم را در راستای 
اجــرای کاهنده هــای ســرعت انجــام دهیــم و 
باتوجه بــه طــرح همــکاران راهــور مقــرر شــد 
ســرعت کاه هایی جهت کاهش سرعت نصب و 

راه اندازی شود.
از  پــس  کــرد:  اضافــه  شــهردار کرمانشــاه 
نصب ســرعت کاه ها شــاهد اعتراضــات برخی 
از همشــهریان بودیــم و صــدای ایــن عزیزان 
را شــنیدیم و باتوجه بــه حساســیت موضوع 

در بازدیــدی کــه امــروز قبــل از جلســه از این 
شــریان های داشــتم مقــرر شــد در جانمایــی 
ســرعت کاه ها تغییراتــی ایجاد شــود و علائم 
هشــداردهنده ترافیکــی افزایــش یابــد و در 
کنار آن ایمنی ســاکنین اطراف بلوار نیز تأمین 
شــود که در این راســتا در هفته آینده کمیته 
فنــی تشــکیل و تغییــرات لازم داده خواهــد 

شد.
وی در پایان، از شــهروندان درخواست کرد 
که با رعایت فرهنگ ترافیک به شهرداری کمک 

کنند.
محمدطیــب صحرایی اســتاندار کرمانشــاه 
پایــان،  در  جلســه  ایــن  جمع بنــدی  در  نیــز 
اظهــار کــرد: در زمینــه نصــب ســرعت کاه ها در 
شــریان های غربــی و شــرقی شــهر کرمانشــاه 
باتوجه بــه توافقــات و صورت جلســه موجود، 
شــهرداری کرمانشــاه طرحــی را تحــت نظــارت 
ســازمان راهور اجرایی کرده، لــذا اگر اعتراضی 

به نــوع کار وجود دارد ســازمان نظارت کننده 
باید تأیید یا رد کند به گونه ای که اگر ســازمان 
راهور ایده ای دیگری مطرح کرده و شــهرداری 
خــلاف آن عمــل کــرده اســت این اعتــراض به 
شهرداری وارد است و در غیر این صورت راهور 
بایــد از نظریــه کارشناســی خــود دفــاع کنند.

وی تصریــح کــرد: شــهرداری متخصص ایمنی 
راه نیســت وقتــی صورت جلســه ای بــه امضــا 
راهور رســیده اســت یعنــی یکــی از نهادها که 
شــهرداری است. بر اســاس نظریه کارشناسی 
راهور طرحــی را اجرا می کند اگــر در بحث فنی 
اتفاقــی افتــاده، راهــور بایــد تعییــن کننــد و 
مطمئناً شهرداری خودســرانه اقدام به نصب 
سرعت کاه نکرده است. استاندار کرمانشاه در 
پایان از شــهرداری خواست، در بحث جانمایی 
ســرعت کاه ها و نصــب علائــم هشــداردهنده 
در یک کمیتــه فنی تصمیمــات جدیدی گرفته 

شود.


